
 

ZÁPIS Č. 11 / 2007 (191) 
ZE ZASEDÁNÍ  AKADEMICKÉHO SENÁTU  VUT  KONANÉHO DNE  11. PROSINCE  2007   

V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI REKTORA VUT V BRNĚ  
 
 
Přítomni: viz prezenční listina (celkem 19 členů AS VUT) 
Omluveni: Pekař/FCH, Škapa/FP, Donthová/FP 
 dle skrutátorů je záznam o příchodu v 10:00 – doc. Kunovský,                     

o odchodu v 12:25 hod. - dr. Spoustová, doc. Kvíčala 
 studenti/odchod: P. Donth – 12:45hod., R. Piovarči – 14:15hod.,  
 P. Zedníčková -13:50 hod. 
Hosté: rektor Rais, prorektoři Jura, Fiala, Nový, Kotoul, kvestor Kotek,  
 tisková mluvčí Vanýsková, doc. Münsterová, Dr. Lepková/CESA, stu-

dent M. Hrubý/FAST 

PROGRAM JEDNÁNÍ: 

1. Zahájení jednání a určení skrutátorů 
2. Schválení programu zasedání AS VUT 
3. Schválení zápisů ze zasedání AS VUT č. 9/2007 a č. 10/2007 
4. Informace rektora, prorektorů, kvestora a tiskové mluvčí 
5. Informace zástupců VUT v Radě vysokých škol 
6. Rozbor hodnocení VaV za roky 2002 – 2006 
7. Projednání záměru vykoupit pozemky v lokalitě „Pod Palackého Vrchem“ a v lokalitě „Krá-

lovo Pole“ na ulici Metodějova 
8. Volba předsedy Studentské komory AS VUT 
9. Vnitřní předpisy fakult 
10. Legislativní záležitosti 

 Termíny voleb do AS VUT a termíny zasedání AS VUT na jaře 2008 včetně výjezdního 
zasedání 

 Zápisy z komisí AS VUT 
 Volby do AS fakult VUT 

11. Ekonomické záležitosti 
12. Pedagogické záležitosti 
13. Různé 

 

PRŮBĚH JEDNÁNÍ: 
 
1. ZAHÁJENÍ JEDNÁNÍ  A URČENÍ SKRUTÁTORŮ 

Jednání zahájil předseda AS VUT doc. Dalík v 9:10 hod. Přivítal všechny hosty i přítomné senátory a o-
mluvil neúčast prorektora Švece. Do funkce skrutátorů navrhl doc. Lhotákovou a prof. Vávrovou. 

Návrh usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátory doc. Lhotákovou a prof. Vávrovou. 
Hlasování:  pro – 16  hlas; proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování –  2 hlasy. 
 
UAS 1. 
AS VUT schvaluje jako skrutátory doc. Lhotákovou a prof. Vávrovou. 
 

2. SCHVÁLENÍ PROGRAMU ZASEDÁNÍ 

Program zasedání byl schválen.  
Hlasování:  pro – 18  hlasů; proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
3.  SCHVÁLENÍ ZÁPISU ZE ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 9/2007 A Č. 10/2007 



K zápisu z jednání AS VUT č. 9/2007 nebyly doručeny žádné připomínky. 

Návrh usnesení: 
AS VUT schvaluje zápis ze zasedání AS VUT č. 9/2007 konaného dne 30. října 2007. 
Hlasování:  pro – 16  hlasů; proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 2 hlasy. 
 
Následně AS VUT hlasoval o schválení zápisu AS VUT č.10/2007 ze dne 13. listopadu 2007, k němuž 
rovněž nebyla podána žádná připomínka. 

Návrh usnesení: 
AS VUT schvaluje zápis ze zasedání AS VUT č.10/2007 konaného dne 13. listopadu 2007. 
Hlasování: pro – 16  hlasů; proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 2 hlasy. 
 
UAS 2. 
AS VUT schvaluje zápis ze zasedání AS VUT č.9/2007 konaného dne 30. října 2007. 
 
UAS 3. 
AS VUT schvaluje zápis ze zasedání AS VUT č.10/2007 konaného dne 13. listopadu 2007. 
 
4.  INFORMACE REKTORA, PROREKTORŮ, KVESTORA A TISKOVÉ MLUVČÍ 

 Rektor Rais 
 dne 28. 11. 2007 se na VUT v Brně uskutečnila návštěva zástupců korejské univerzity a výzkumné-

ho střediska společnosti Hyundai, která projevila zájem o navázání  spolupráce s FSI VUT; 
 dne 27. 11. 2007 proběhlo jednání o projektu CEITEC; za Jihomoravský kraj budou zřejmě podány 

dva projekty: samostatný projekt AV ČR – Synchroton a společný projekt VUT a MU; 
 prof. Ing. Miroslav Kasal, CSc. z Ústavu radioelektroniky FEKT obdržel dne 26. listopadu 2007 

Cenu za výzkum při předávání Cen ministra školství, mládeže a tělovýchovy; 
 dne 21. 11. 2007 se uskutečnilo jednání s rektorem a kvestorem Univerzity obrany o využívání bu-

dov v areálu Fakulty stavební VUT v Brně; 
 dne 5. 12. 2007 se konalo jednání rektorů technických univerzit a Fóra průmyslu k tématice „Bariéry 

mezi průmyslem a vysokými školami.“ Záměrem jednání, v němž jako hlavní aktér vystoupila člen-
ka Správní rady VUT PhDr. M. Kopicová, byl návrh operačního programu; 

 rektor Rais informoval o problematice financování vzdělávací činnosti vysokých škol diskutované na 
České konferenci rektorů a Reprezentativní komisi MŠMT za účasti premiéra Topolánka. 

 
 prorektor Fiala 

 v r. 2008 bude veletrh Gaudeamus rozdělen na dvě části, první část se bude konat v dubnu v Praze, 
druhá na podzim v Brně; byla iniciována  příprava propagačních a informačních materiálů (česká ver-
ze, anglická verze je již k dispozici). Malá edice v ruském jazyce by měla podpořit záměr získat dok-
torandy z Ruska a Ukrajiny; 

 firma Bosch připravuje v jihlavské průmyslové zóně zřízení výzkumné základny a uvažuje o přijetí 
cca 70 -100 absolventů technických univerzit; vedení firmy projevilo zájem o absolventy VUT. Spo-
lečná jednání zástupců firmy a vedení VUT jsou plánována na leden 2008; 

 rovněž firma Hewlett-Packard projevila zájem o spolupráci s VUT (stipendijní programy, nabídka 
témat bakalářských a magisterských prací, testování produktů); vedení VUT očekává vyjádření firmy 
k nabídce předaných  termínů jednání;  

 připravuje se podepsání smlouvy s Univerzitou z Tallinu a Univerzitou z Kragujevace.  
 

 prorektor Nový 
 informoval o průběhu výběru uchazečů o byty MČ Brno – Mediánky; z celkového počtu cca 140 zá-

jemců byl dle stanovených kritérií vytvořen užší výběr v počtu 63 zájemců. Pořadí a výběr 25 žadate-
lů o nabízené byty byl určen losem, seznam byl předán na Magistrát města Brna; 

 dne 16. 11. 2007 se konala pracovní schůzka za účasti zástupců AS VUT Ing. Hanušové a Ing. arch. 
Mohelníka k projednání připomínek EK AS VUT ke stavebním programům součástí VUT týkajícím 
se výstavby objektů na Akademickém náměstí. Ing. Hanušová a Ing. arch. Mohelník poděkovali pro-
rektoru Novému za precizně připravené podklady k jednání. Shodli se, že zásadním a hlavním pro-
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blémem bylo vypracování požadavků z pohledu samotné fakulty, nikoliv s přihlédnutím k možnosti 
využití objektů a zařízení ostatními fakultami v rámci VUT; 

 KOR určila svou zástupkyni v Dozorčí radě KaM; tím byl seznam členů rady zkompletován a po  
jmenování rektorem VUT může Dozorčí rada zahájit činnost. 

 
 prorektor Kotoul 

 vyhodnotil 6. kolo screeningu Operačních programů VaV pI. Poukázal na určité nedostatky předklá-
daných projektů (stanovení mechanismu realizace, přenos poznatků výzkumu do praxe). Uvedl, že 
budou naplánovány neformální schůzky s předkladateli projektů za účelem upřesnění a vyjasnění 
koncepce projektů a bude připraven modelový postup realizace projektu. 

 
 prorektor Jura 

 dne 23. 11. 2007 se uskutečnilo zasedání Knihovní rady VUT; členové byli seznámeni s návrhem 
nového režimu financování knihoven pro r. 2008 a s možnou perspektivou knihoven na VUT; ředitel 
ÚK M. Fasura prezentoval současný stav v oblasti zpřístupňování vysokoškolských kvalifikačních 
prací a seznámil přítomné se stavem informačního vzdělávání studentů na VUT; 

 Ediční rada VUTIUM zasedala dne 30. 11. 2007; byl projednán Ediční plán na rok 2007, návrh Edič-
ního plánu r. 2008  (obsahující publikace nevydané v r. 2007) a předložen návrh na změnu procesu 
schvalování pořadí publikací v plánu na r. 2008; změny tohoto procesu vyžadují i změny ve složení 
Ediční rady, proto bude rektorovi předloženo ke schválení i nové složení ER pro r. 2008; 

 RNDr. Krupková vznesla dotaz na prorektora Juru týkající se spec. softwaru (studentské tisky), který 
nebyl doposud zprovozněn; dle sdělení prorektora Jury bude funkčnost software zajištěna po předání 
dalších upřesňujících požadavků zadavateli. 

Doc. Kvíčala poděkoval prorektoru Jurovi za inovaci postupu hlasování Ediční rady o pořadí publikací 
edičního plánu. Novým způsobem hlasování po sekcích je eliminována nekompetentnost a neobjektivnost 
hodnocení publikací. 

RNDr. Popela v souvislosti s informacemi o Ediční radě připomenul již  dřívější požadavek ekonomické 
komise poskytnout jisté archivované historické informace o počtech dosud prodaných titulů a o jejich 
prodejních cenách. Upozornil, že podle názoru EK to Ediční radě umožní lépe zohlednit ekonomické 
podmínky při rozhodování o vydávání knih na VUT. 

Kvestor Kotek  odpověděl na dotaz Dr. Popely ve věci nároků na rozpočet roku 2008 v důsledku končí-
cích celorepublikových smluv na konsorciální časopisy v souvislosti s informací prorektora Jury 
v minulém zápise AS VUT. Kvestor Kotek zdůraznil, že smlouvy končí v roce 2008. 

RNDr. Popela se obrátil na prorektory Kotoula a Juru ve věci Top 10 s dotazem, zda není možné při za-
dávání publikace provést výpočet přidělených bodů podle údajů zadaných autorem a upravit je až po pří-
padné kontrole. Dosavadní postup se může autorům jevit jako projev nedůvěry. Prorektor Kotoul upozor-
nil, že kontrola je nutná; sám řešil několik případů zkreslených vstupů.    

Ing. Hanušová podala informaci o systému „knihovnické aplikace,“ jehož hlavním autorem je Mgr. Zi-
tuška. Systém je již studenty s velmi příznivým ohlasem využíván. 
  

 kvestor Kotek 
 přednesl informace o průběhu kontrolní činnosti na VUT na žádost EK a jednotlivých členů AS VUT. 

Na žádost předsedy EK  Dr. Popely jsou tyto informace v plném znění uvedeny níže. 
  
PROVÁDĚNÍ KONTROLNÍ ČINNOSTI NA VUT V BRNĚ: 
 
Kontrolní činnost je na VUT v Brně zabezpečována třemi formami, a to prováděním: 

a) kontroly finančního úřadu a ostatních složek státní správy; 
b) externích auditů, resp. auditů provádění externími auditorskými společnostmi; 
c) kontroly užití účelových prostředků pověřenými orgány poskytovatelů těchto prostředků; 
d) interních auditů, tj. auditů útvarem interního auditu a vnitřní kontroly. 

 
ad a) Kontroly finančního úřadu a ostatních složek státní správy: 
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• kontroly na základě podnětu kontrolujícího orgánu  
Finanční úřad, případně jiný orgán státní správy (finanční ředitelství, NKÚ apod.), v těchto přípa-
dech provádí kontrolu na základě žádosti předané od kontrolního orgánu, který během své kontroly 
na VUT v Brně (např. GA ČR, apod.) nalezl nesrovnalosti v hospodaření s účelovými prostředky 
v předchozích letech řešení projektů. 
Kontroly probíhají převážně na té součásti, která je odpovědná za hospodaření s kontrolovanými úče-
lovými prostředky. 
• plánované kontroly  
Finanční úřad provádí kontroly dodržování veškeré související legislativy ČR při nakládání 
s finančními prostředky v daném (kontrolovaném) období. Kontroly jsou prováděny dle vlastního plá-
nu finančního úřadu, resp. jiného orgánu státní správy (např. finančního ředitelství či NKÚ). 
Kontroly probíhají na základě vybraných vzorků dokladů, které si sestavuje samotný kontrolní orgán. 
Výběr vzorků je ve většině případů rovnoměrně rozložen mezi všechny účtující součásti. 

ad b) Externí audity jsou na VUT v Brně prováděny vždy na základě požadavku oprávněných orgánů 
vedení školy, resp. fakulty, a to: 

• audit roční závěrky a audit výroční zprávy o hospodaření VUT v Brně  
Předmětem auditu je kontrola dodržování veškeré legislativy v oblasti účetnictví a daní na VUT 
v Brně při nakládání s finančními prostředky v daném kalendářním roce.  
Provádí se každý rok, přičemž se výrok a zpráva auditora předkládá Správní radě VUT v Brně ke 
schválení1. 

       Audit probíhá rovnoměrně na všech součástech VUT v Brně. 
      Zpracování auditu objednává vedení VUT v Brně. 

Výroky auditora k účetním závěrkám a k výročním zprávám za roky 2004 až 2006 (včetně) byl vždy 
„bez výhrad“, tj. nebyla shledána žádná závažná porušování závazných postupů. 

• audit hospodaření s účelovými prostředky poskytnutými dané součásti VUT v Brně 
Předmětem auditu je kontrola správnosti užití poskytnutých účelových prostředků na realizaci projek-
tů, resp. jejich části ve vazbě na platnou legislativu ČR a ve vazbě na podmínky užití těchto prostřed-
ků definovaných poskytovatelem v daném kalendářním roce. 
Provádí se vždy po ukončení kalendářního roku, přičemž se výrok a zpráva auditora předkládá buďto 
poskytovateli účelových prostředků, nebo hlavnímu příjemci účelových prostředků, a to ve vazbě, zda 
je VUT v Brně příjemce či spolupříjemcem účelových prostředků. 
Audit probíhá u těch projektů, kde je tento předepsán buďto ve smlouvě s poskytovatelem nebo ve 
smlouvě s hlavním příjemcem účelových prostředků (v případě kdy je VUT v Brně spolupříjemcem 
účelových prostředků). Nejčastěji se jedná o projekty MPO ČR, ESF (MŠMT ČR), výzkumných center 
(MŠMT ČR). 
Zpracování auditu objednává vedení té součásti VUT v Brně, kde je projekt realizován. 

• audit hospodaření s finančními prostředky na vybrané součásti VUT v Brně 
Předmětem auditu je detailní kontrola hospodaření vybrané součásti za dané období, a to ve vazbě na 
dodržování veškeré legislativy ČR v oblasti účetnictví a daní, ve vazbě na dodržování vnitřních norem 
školy a dané součásti a vazbě na podmínky užití prostředků definovaných poskytovateli. 
Audity se provádí vždy pouze na základě požadavku oprávněného orgánu VUT v Brně, kterými jsou: 

o Akademický senát VUT v Brně 
o Akademický senát součásti 
o vedení školy či součásti 
o Dozorčí rada KaM. 

                                                           
1 Audit roční závěrky a výroční zprávy je pro vybranou skupiny právnických osob srovnatelné velikosti (co do ročního ob-
jemu finančních prostředků) definován ze zákona. Vedení VUT v Brně již v roce 2000 přistoupilo k dobrovolnému audito-
vání roční uzávěrky a výroční zprávy o hospodaření právě, a to z důvodu opatrnosti při správě daného objemu finančních 
prostředků.  
Tyto audity se mj. následně předkládají i při zahajování kontrol finančními úřady a ostatních složek státní správy, jakožto 
průkazný doklad o dodržování závazné legislativy v daňové i účetní oblasti ze strany VUT v Brně. 

 

 4



Zpracování auditu objednává na základě požadavku oprávněného orgánu vedení VUT v Brně. 
Na základě vysloveného podezření ze strany člena AS FSI na neoprávněnou manipulaci s finančními 
prostředky ze strany vedení fakulty v roce 2004, resp. 2005, včetně zvýhodňování některých osob při 
rozdělování prostředků poskytnutých fakultě v daných letech byl proveden v roce 2006 audit hospo-
daření FSI za uvedené období. 
Výrok auditora obsahuje konstatování, že ze strany vedení nedošlo v předmětných letech k porušení 
žádných postupů ani platné související legislativy a vnitřních norem školy a fakulty při nakládání 
s finančními prostředky, kterými disponovalo, a ze které bylo odpovědné.  
Na základě požadavku studentské komory AS VUT a Dozorčí rady KaM byly v roce 2006 provedeny 
audity Kolejí a menz VUT v Brně. Jeden audit byl zaměřen na dodržování legislativy a vnitřních no-
rem při nakládání s finančními prostředky, kterými vedení KaM disponovalo v roce 2005. Druhý au-
dit byl zaměřen na dodržování a uplatňování vnitřního kontrolního systému na KaM. 
Výrok auditora v případě prvního auditu obsahuje konstatování, že ze strany vedení nedošlo 
v předmětném roce k porušení žádných postupů ani platné související legislativy a vnitřních norem 
školy.  
V případě druhého auditu bylo konstatováno, že nebylo shledáno porušování nastaveného vnitřního 
kontrolního systému na KaM ve smyslu související legislativy ČR. 
Na základě požadavku členů EK AS VUT v Brně byl proveden v roce 2006 proveden audit hospoda-
ření FP za období 2005 a 2006. 
Výrok auditora obsahuje konstatování, že ze strany vedení fakulty nedošlo v předmětných letech 
k porušení žádných postupů ani platné související legislativy a vnitřních norem školy a fakulty při na-
kládání s finančními prostředky, kterými disponovalo, a za které bylo odpovědné.  

ad c) Kontroly užití účelových prostředků pověřenými orgány poskytovatelů těchto prostředků: 
 

V letech 2004 až 2007 byly prováděny kontroly dodržování závazných podmínek, definovaných posky-
tovateli, při užití poskytnutých účelových prostředků především ze strany: GA ČR, MŠMT ČR, MPO 
ČR, MZe ČR. 
Výběr kontrolovaných projektů, tj. součástí VUT v Brně si provádí přímo poskytovatel účelových do-
tací, aniž by předem informoval vedení VUT v Brně či součásti VUT v Brně. 
V letech 2005 až 2007 se kontrola GA ČR, zaměřená na dodržování podmínek poskytnutí účelových 
prostředků, týkala projektů realizovaných na FAST , FEKT a FSI VUT v Brně. 
V řadě případů bylo konstatováno, že došlo k pochybení při nakládání s účelovými prostředky, a to 
jak přímo na pracovištích dané součásti VUT v Brně, nebo u spolupříjemců účelových prostředků, za 
které je VUT v Brně vůči GA ČR odpovědný. Na základě zjištěných pochybení GA ČR následně vymě-
řovalo vratky do státního rozpočtu. Ve většině případů se v rámci odvolacích řízení nepodařilo docílit 
zrušení či ponížení výměru vratky do státního rozpočtu. 
V případech pochybení spolupříjemců VUT v Brně převedlo vyměřené částky do státního rozpočtu a 
následně si tyto vratky uplatnilo vůči spolupříjemci.  
V případě pochybení pracovišť VUT v Brně příslušná součást VUT v Brně odvedla vyměřenou vratku 
do státního rozpočtu, přičemž z hlediska platné legislativy ČR měla být na této součásti následně pro-
jednána osobní odpovědnost za takto vzniklou škodu, neboť vratka do státního rozpočtu je účtována 
jako vzniklá škoda instituci a musela být vždy prováděna z nedotačních prostředků, které daná sou-
část získala jinou svojí činností.  
Největší objem vratek do státního rozpočtu za období 2005-2006 měla FEKT VUT v Brně, následova-
ný FAST  a FSI VUT v Brně. 
Protokoly ke každému konkrétnímu projektu, kterého se vratky do státního rozpočtu týkaly, má vždy 
k dispozici vedení příslušné součásti. 
Ve stejném období MPO ČR kontrolovalo užití účelových prostředků poskytnutých na realizaci vý-
zkumných projektů, resp. jejich částí na FSI, FAST a FEKT VUT v Brně (řazeno podle počtu kontro-
lovaných projektů). 
MPO ČR neuplatnilo vůči VUT v Brně u kontrolovaných projektů žádný požadavek na vratku do stát-
ního rozpočtu z důvodu nedodržení podmínek užití účelových prostředků. 
MZe ČR provedlo kontrolu užití účelových prostředků poskytnutých na realizaci projektu řešeného na 
FAST VUT v Brně. Kontrola konstatovala pochybení při nakládání s poskytnutými účelovými pro-
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středky a realizaci tohoto projektu. Vedení VUT v Brně se podařilo tento nález, v rámci odvolacího 
řízení, rozporovat v plném rozsahu. V návaznosti na průběh dovolacího řízení upustilo MZe ČR od 
vyměření vratky do státního rozpočtu. 
MŠMT ČR v roce 2006 provedlo kontrolu užití všech dotačních titulů, které poskytlo VUT v Brně 
v roce 2004 na zajištění vzdělávací činnosti VUT v Brně a na realizaci všech typů vzdělávacích pro-
jektů (FRVŠ, rozvojové projekty, ...). 
Výsledkem kontroly pověřeného útvaru MŠMT ČR byla zpráva, konstatující, že při užití části dotace 
poskytnuté na realizaci rozvojových projektů došlo k neoprávněnému užití poskytnutých prostředků 
v celkovém objemu přesahujícím 150 tis. Kč – jednalo se o část projektu č.629, realizovanou na 
FEKT VUT v Brně a o projekt č. 634 (U3V). Dále bylo konstatováno že u projektů FRVŠ dochází 
k porušování pravidel, neboť nebyl doložen souhlas se změnami struktur uznaných nákladů jak pře-
depisují pravidla. 
V rámci odvolacího řízení se vedení VUT v Brně podařilo rozporovat nález kontrolního útvaru u roz-
vojového projektu č. 634 (U3V).  
Na základě odvolacího řízení provedl kontrolní orgán v tomto smyslu opravu závěrečné zprávy, na je-
jímž základě následně vyzval příslušný FÚ Brno I k vyměření vratky do státního rozpočtu za neopráv-
něné čerpání účelových prostředků. 
V průběhu šetření FÚ Brno I se podařilo vedení VUT v Brně prokázat, že nedošlo ze strany VUT 
v Brně (ani součásti FEKT VUT v Brně) k užití prostředků v rozporu s podmínkami k jejich užití. Na 
základě výsledků jednání vedení VUT v Brně s FÚ Brno I došlo k uzavření řízení ze strany FÚ Brno I 
s konstatováním, že nebylo shledáno porušení rozpočtových pravidel ani podmínek poskytnutí účelo-
vých prostředků ze strany VUT v Brně, a tedy nevzniká důvod pro vratku státního rozpočtu. 

ad d) Audity prováděné útvarem interního auditu a vnitřní kontroly jsou prováděny 
 

• průběžně na základě schváleného plánu interních auditů a vnitřních kontrol 
Plán pro každý kalendářní rok sestavuje vedoucí útvaru interního auditu a vnitřní kontroly, a to na zákla-
dě výsledků jednání Výboru pro řízení rizik na VUT v Brně. Návrh plánu je pro daný kalendářní rok pro-
jednán ve Správní radě VUT v Brně a následně schválen rektorem VUT v Brně. 
Vnitřní kontroly a interní audity jsou ve většině případů zaměřeny na činnosti opakující se na většině 
součástí, a tedy provádění těchto auditů probíhá vždy na součástech, kde sledovaná činnost je realizová-
na. 
Rozsah a dobu trvání každého interního auditu si stanovuje vedoucí útvaru interního auditu a vnitřní 
kontroly. 
Výsledky auditu jsou předávány rektorovi VUT v Brně. 

• operativně na základě pověření vydaného rektorem VUT v Brně 
Pověření k operativně prováděným interním auditům vydává rektor VUT v Brně v případě potřeby prově-
ření písemných podnětů, které obdrží, resp. které mu jsou postoupeny k prověření např. z úrovně MŠMT 
ČR. 
V roce 2007 pověřil rektor VUT v Brně vedoucí útvaru interního auditu a vnitřní kontroly provedením 
interního auditu na základě písemných podnětů obsahující mj. informace: 

 
o při výkupu pozemků v lokalitě PPV dochází k neefektivnímu vynakládání finančních prostředků, 

neboť jsou vykupovány pozemky, které nejsou bezprostředně potřeba pro další rozvoj školy a sou-
časně dochází k poškozování zájmů osob se kterými VUT v Brně výkupy pozemků realizuje; 
Provedený interní audit konstatoval, že při výkupu pozemků v lokalitě PPV probíhá zcela 
 v souladu s platnou legislativou ČR, vnitřními předpisy školy a schváleným Generelem VUT 
v Brně. Dále je konstatováno, že ceny výkupu nepřekračují ceny obvyklé pro danou lokalitu a da-
ný typ pozemků. 
Závěr interního auditu obsahuje konstatování, že písemný podnět obsahuje nepravdivé  informa-
ce. 
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o upozornění na přímou souvislost mezi blokováním výstavby objektu FEKT (Technická 10) a neka-
lými praktikami vedení VUT v Brně, spočívajícími v užívání vybudované sportovní haly pro sou-
kromé účely bývalého a současného rektora a kvestora, a spočívající v podezřelém způsobu fi-
nancování provozu technologického inkubátoru VUT v Brně z prostředků školy. 
S ohledem na skutečnost, že písemný podnět byl zaslán na MŠMT ČR, zahájilo MŠMT ČR šetření, 
přičemž si vyžádalo prostřednictvím rektora stanovisko interního auditora k uváděným skutečnos-
tem v písemném podnětu. 
V současné době interní audit probíhá. 

o týkající se neoprávněného zvýhodňování jedné firmy na FEKT před ostatními při zadávání zaká-
zek financovaných z prostředků fakulty. 
S ohledem na skutečnost, že objem finančních prostředků, který jmenovaná firma vyfakturovala 
FEKT VUT v Brně posledních třech letech překročila 10 mil Kč, pověřil rektor příslušný útvar 
provedením interního auditu, jehož výsledkem má být ověření oprávněnosti písemného podnětu. 
V současné době interní audit probíhá. 

 Kvestor dále informoval o svých jednáních s KOR na téma navyšování mzdových tarifů a o přípravě  
modelačních tabulek s nárůstem tarifů ve výši  7 – 8  %. Jednání by měla být ukončena v průběhu 
ledna 2008. 
Ing. Hanušová v diskusi o navyšování mzdových tarifů zdůraznila, že je zastáncem vytváření a navy-
šování zdrojů pro zvyšování celkových mezd, ale upozornila, že připravované zvyšování tarifů podle 
ní zvyšuje rizika významných přesunů finančních prostředků rozpočtu VUT při předpokládaném růstu 
všech nákladů v rove 2008. Bude žádat EK AS VUT a vedení VUT, aby pro případy nutného dofi-
nancování některých fakult bylo v pravidlech rozpočtu zajištěno vytvoření potřebné rezervy 
a zpřísněna kontrola čerpání rozpočtu. 

 
 tisková mluvčí Vanýsková 

 informovala o mediálním ohlase dokončení a slavnostního otevření objektu FIT ve všech tiskových 
mediích;  

 Lidové noviny 7. 12. 2007 informovaly, že VUT a UK se dostaly mezi 600 nejlepších univerzit světa; 
 vyšel nástěnný kalendář  VUT pro r. 2008 v grafické úpravě tématicky zaměřené na symboliku  vzta-

hující se k jednotlivým fakultám; 
 dne 18. 12. 2007 v 19:30 hod. se koná vánoční koncert VOX JUVENALIS (vstup volný pro zaměst-

nance a studenty VUT, informace na domovských stránkách  www.vutbr.cz). 

Ing. Hanušová citovala článek z Královopolských listů týkající se výstavby FIT – kopie článku je Přílo-
hou č. 1 zápisu z AS VUT. 

V souvislosti se slavnostním otevřením areálu FIT Ing. Hanušová upozornila, že dle jejích informací ve 
stejný den v areálu FIT ve večerních hodinách proběhla oslava stavebních firem, která svým uvolněným 
programem nepatřila na akademickou půdu VUT. Pokud se akce s takovou náplní budou opakovat, hrozí 
VUT negativní mediální ohlasy. Navíc účast vedoucích, zejména hospodářských pracovníků fakult, na 
podobných oslavách nebyla a není vhodná, a tito účastníci by měli být vyloučeni z budoucího rozhodová-
ní o stavebních zakázkách VUT v rámci výběrových řízení za účasti pořádajících firem, aby nebyla vzne-
sena podezření z podjatého rozhodování. Ing. Hanušová doporučila vedení VUT informovat se o účasti 
zaměstnanců VUT na uvedené akci a přijmout rozhodnutí vylučující uvedená rizika.   

Fakulty informačních technologií se týkala i následující diskuse na téma pronájmu nově vybudovaných 
prostor a odpovídajících nájemních smluv. Ve věci námětu EK k zabezpečení využití příjmů z areálu FIT 
ve prospěch celé AO VUT na umoření existujícího dluhu zazněla připomínka a doporučení Ing. Hanušové 
vůči vedení VUT: Protože se na dostavbu tohoto areálu složila svými finančními prostředky celá akade-
mická obec VUT, není možné, aby příjmy z areálu plynuly ve prospěch pouze součástí (FIT a KaM), 
které areál budou využívat. Zdůraznila, že v souladu s Pravidly rozpočtu VUT musí být příjmy využity na 
splacení dluhu dostavby vůči celé akademické obci VUT a požádala vedení VUT, aby k tomu přijalo 
odpovídající opatření. V této souvislosti předložil RNDr. Popela usnesení EK AS VUT ze dne 4. 12. 
2007: „ EK AS VUT doporučuje AS VUT, aby rektor do prověření podmínek využívání nově vybudova-
ných prostor na Božetěchově, např. míru dodržení Pravidel pro tvorbu rozpočtu atp.,  nepřijímal žádná 
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rozhodnutí týkající se těchto prostor.“  
Členům AS VUT bude toto usnesení předloženo ke schválení na příštím zasedání tak, aby měli dostatek 
času domyslet veškeré souvislosti a dopady jeho realizace. 
 
5. INFORMACE ZÁSTUPCŮ VUT V RADĚ VYSOKÝCH ŠKOL 

Doc. Münsterová informovala o 6. zasedání sněmu RVŠ, uskutečněném dne 22. 11. 2007:  
 Na sněmu jako host vystoupil ministr RNDr. Bursík se všeobecnou zprávou o situaci na MŠMT 

a o problematice výběru nového ministra; 
 předseda Ekonomické komise RVŠ doc. Cakl v rámci poznámek k připravené prezentaci „Příprava 

rozpočtu vysokých škol pro rok 2008“  seznámil sněm s aktuálním stavem a vyzval k diskusi, které 
položky rozpočtu by bylo možné snížit – podklad pro jednání Reprezentativní komise, která se usku-
teční začátkem prosince 2007; 

 doc. Ježek jako člen Rady pro výzkum a vývoj podrobně, věcně a kriticky zhodnotil postup přípravy 
evropských projektů na MŠMT v průběhu r. 2007. 

Dále doc. Münsterová seznámila členy AS s programovou náplní připravovaného zasedání předsednictva 
RVŠ, které se uskuteční dne 13. 12. 2007 – uzavření činnosti RVŠ v r. 2007.  

Uvedla, že ve dnech 29. a 30. 11. 2007 proběhla celostátní studentská konference „Současná úloha a po-
stavení studentů na vysokých školách“, kterou každoročně organizuje Akademické centrum studentských 
aktivit VUT (ACSA) v prostorách Centra VUT. Stěžejním bodem programu byla prezentace výsledků 
řešení projektu věnovaného studentskému hodnocení kvality VŠ v ČR, který byl řešen ACSA ve spolu-
práci se zainteresovanými akademickými pracovníky a studenty vybraných českých VŠ . Doporučila, aby 
VUT těmto výsledkům věnovalo pozornost za účelem získání přehledu o SHK na jednotlivých fakultách 
VUT (spolupráce vedení školy a fakult, pedagogické komise AS VUT a zejména SK AS VUT). 

RNDr. Popela informoval o části zasedání Sněmu RVŠ. Ocenil aktivitu všech zástupců VUT, kteří během 
jednání aktivně vystupovali a naplnili tak výzvu AS VUT včetně nového člena Sněmu RVŠ za FCH doc. 
Krčmy. Vysoce ocenil vystoupení doc.Münsterové v závěru sněmu, která svojí uvážlivostí a konkrétním 
návrhem přispěla k tomu, že nebyl poškozen kredit sněmu tím, že by předčasně a bez znalosti problema-
tiky bylo přijímáno usnesení k bodu, který nebyl na programu a byl bez dostatečné informovanosti členů 
sněmu přednesen až v diskusi. Upozornil také na vysoce otevřené vystoupení doc. Ježka k problematice 
VaVpI projektů, který konkrétně upozornil na to, že tři zájmové skupiny usilují o zrušení této kategorie 
projektů a přesun finančních prostředků na jiné projekty. Dále RNDr. Popela doplnil konkrétní informace 
z jednání EK RVŠ k problematice rozpočtu. V závěru sdělil, že na základě jeho návrhu se bude prosinco-
vé předsednictvo RVŠ zabývat problematikou opakovaného zkreslování a ignorování věrohodných dat o 
VŠ a subjektivními hodnoceními VŠ v médiích (naposledy v MF DNES). 

Prof. Vávrová sdělila podrobné informace o jednání Strategické komise RVŠ ve věci rozpočtu a projektů 
EU. Sněm po obsáhlé diskusi přijal usnesení, kterým doporučil zástupcům RVŠ v reprezentativní komisi 
prioritně posilovat a udržet normativ a stipendia doktorandů. 

Doc. Dalík informoval o jednání „Pracovní komise RVŠ – předsedové AS“ k procesu přípravy Bílé kni-
hy. Sdělil, že členové komise jednoznačně odmítli názor, aby postavení akademických senátů bylo záleži-
tostí vysokých škol a jejich vnitřních předpisů (rozvržení pravomocí řídících orgánů a zajištění rovnováhy 
s odpovědností by mělo být definováno zákonem). Dále se na tomto jednání objevil návrh, aby subjekty 
terciárního vzdělávání byly více diferencovány (rozvrstvení a vytvoření skupin vysokých škol – velké 
univerzity, VOŠ atd.) 

Doc. Kvíčala  připomněl, že Pracovní komise RVŠ pro umělecké vysoké školy ve spolupráci s prof. Klí-
mou zpracovala materiál, který měl být projednán předsednictvem RVŠ a následně předložen na listopa-
dovém sněmu. Zdůraznil, že tento dokument nebyl zařazen do programu jednání Sněmu RVŠ dne 22. 11. 
2007. Uvedl, že tímto krokem zástupci FaVU v rámci svých pravomocí vyčerpali možnosti řešení pro-
blému financování uměleckých studijních programů FaVU a požádal zástupce VUT v RVŠ, aby prověřili 
stav projednávání předloženého dokumentu. Na základě sdělení doc. Kvíčaly zformuloval AS VUT tento 
návrh usnesení.  

Návrh usnesení: 
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AS VUT žádá zástupce VUT v RVŠ, aby na zasedání předsednictva RVŠ vznesli dotaz, jaký je stav pro-
jednávání materiálu Financování uměleckých studijních programů připraveného Pracovní komisí RVŠ 
pro umělecké vysoké školy a týkajícího se financování Fakulty výtvarných umění VUT v Brně. Zejména, 
proč tento materiál nebyl zařazen na jednání Sněmu RVŠ.   
Hlasování:  pro – 19  hlasů; proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Student Petr Donth abdikoval na funkci náhradníka ve Studentské komoře RVŠ a doporučil do této funk-
ce studenta FAST Martina Hrubého. Jeho návrh podpořil student FaVU Petr Dub, který je členem SK 
RVŠ. AS VUT dále hlasoval o schválení M. Hrubého do navrhované funkce. 
 
Návrh usnesení: 
AS VUT schvaluje návrh SK AS VUT, aby se zástupcem studentů VUT – náhradníkem ve Studentské 
komoře RVŠ – stal student Fakulty stavební VUT v Brně Martin Hrubý. 
Hlasování:  pro – 19 hlasů;  proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 

UAS 4. 
AS VUT žádá zástupce VUT v RVŠ, aby na zasedání předsednictva RVŠ vznesli dotaz, jaký je stav pro-
jednávání materiálu „Financování uměleckých studijních programů“ připraveného Pracovní komisí RVŠ 
pro umělecké vysoké školy a týkajícího se financování Fakulty výtvarných umění VUT v Brně. Zejména, 
proč tento materiál nebyl zařazen na jednání Sněmu RVŠ.   
 
UAS 5.  
AS VUT schvaluje návrh SK AS VUT, aby se zástupcem studentů VUT – náhradníkem ve Studentské 
komoře RVŠ – stal student Fakulty stavební VUT v Brně Martin Hrubý. 
 
Na základě požadavku Ing. Hanušové se uskutečnilo neveřejné pracovní jednání AS VUT za přítomnosti 
doc. Münsterové a rektora prof. Raise. 
 
6. ROZBOR HODNOCENÍ VaV ZA ROKY 2002 – 2006 

RNDr. Popela přednesl první rozbor výsledků Hodnocení VaV vztahující se na VŠ, VUT a fakulty, který 
po zveřejnění předběžných tabulek zpracoval s Ing. Roupcem – který vystoupení průběžně doplňoval. 
Autoři rozboru členy AS a vedení VUT upozornili, že se bohužel nepotvrdila optimisticky znějící a zřej-
mě pro účely zápisu zjednodušená formulace uvedená v posledním zápisu z Kolegia rektora tvrdící, že se 
nepotvrdily jejich predikce o propadu VUT do šedé skupiny. Podle platných kritérií se VUT, sice těsně, 
ale přece jen, nachází v šedé skupině ve všech posuzovaných variantách. Rovněž bylo na tabulkách dolo-
ženo, že se potvrdily predikce trendů změn jak většiny VŠ, tak výkonů fakult VUT. Odchylky predikcí od 
skutečnosti ve srovnání s velikostí změn se jeví jako akceptovatelné. Je ovšem velice potěšující, že sku-
tečný propad VUT, způsobený zejména změnou metodiky, byl významně zbrzděn skokovým zvýšením 
aktivity a zkvalitněním výkazů výsledků některých fakult (FSI) ve více bodovaných kategoriích. Bez 
těchto aktivit by se původně varující kvantitativní predikce plně potvrdily (viz např. srovnání VUT a 
ČVUT v náš prospěch). Naštěstí tedy predikce vedly ke zvýšení aktivity mnoha složek VUT a další body 
jistě přinese probíhající soutěž, o které hovořil prorektor Kotoul. V závěru byly krátce uvedeny hlubší 
postřehy k příčinám uvedených změn výkonů jednotlivých fakult. Po upozornění doc. Münsterové, že  
doc. Ježek uvádí optimističtější informaci o postavení VUT bylo dohodnuto, že analýza bude po kontrole 
a potvrzení vstupních dat RVV poskytnuta jak členům akademického senátu, tak vedení VUT a fakult. 

Návrh usnesení: 
AS VUT děkuje zástupcům FSI RNDr. Popelovi a Ing. Roupcovi za provedení rozboru a vypracování 
metodiky hodnocení VUT v oblasti VaV, čímž vytvořili podklady pro práci managementu, jak na vrcho-
lové úrovni tak na úrovni fakult.  
Hlasování:  pro – 14 hlasů;  proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 2 hlasy. 

UAS 6. 
AS VUT děkuje zástupcům FSI RNDr. Popelovi a Ing. Roupcovi za provedení rozboru a vypracování 
metodiky hodnocení VUT v oblasti VaV, čímž vytvořili podklady pro práci managementu, jak na vrcho-

 9



lové úrovni tak na úrovni fakult.  
 
7. PROJEDNÁNÍ ZÁMĚRU VYKOUPIT POZEMKY V LOKALITĚ „POD PALCKÉHO VRCHEM“ 
      A V LOKALITĚ „KRÁLOVO POLE“ NA ULICI  METODĚJOVA 

Kvestor Kotek předložil AS VUT k projednání záměr vedení VUT vykoupit dva pozemky v lokalitě Pod 
Palackého Vrchem a pozemek na ulici Metodějova, v přímém sousedství areálu FIT VUT v Brně – roze-
sláno členům AS VUT E-mailem dne 14. 11. 2007. Žádost projednala EK AS VUT dne 4. 12. 2007 bez 
připomínek (viz usnesení EK č. 1) a doporučila ji Akademickému senátu VUT ke schválení. Protože ani 
v diskusi se žádné připomínky neobjevily, přistoupil AS VUT k hlasování o schválení. 

Návrh usnesení: 
AS VUT souhlasí se záměrem vedení VUT odkoupit pozemky v areálu Pod Palackého Vrchem 
a v lokalitě Královo Pole v sousedství FIT. 
Hlasování: pro – 15 hlasů; proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

UAS 7. 
AS VUT souhlasí se záměrem vedení VUT odkoupit pozemky v areálu Pod Palackého Vrchem 
a v lokalitě Královo Pole v sousedství FIT. 
 
8. VOLBA PŘEDSEDY STUDENTSKÉ KOMORY AS VUT 

Přítomní členové SK AS VUT navrhli za svého kandidáta do funkce předsedy studentské komory AS 
VUT studenta 5. ročníku FAST Petra Dontha. Volba se uskutečnila dle Přílohy č. 1 k VJŘ AS VUT – 
Volebního řádu pro volbu předsedy a místopředsedů AS VUT. AS VUT jmenoval volební komisi ve slo-
žení předsedkyně doc. Gescheidtová a člen doc. Dalík. Po stručném představení kandidáta se uskutečnila 
tajná volba, po které členové volební komise provedli sečtení odevzdaných hlasů. Na zasedání bylo pří-
tomno 5 členů SK. Bylo odevzdáno 5 hlasovacích lístků, z nichž 4 byly platné. Předsedou studentské 
komory a současně místopředsedou AS VUT byl většinou 4 hlasů zvolen Petr Donth.  
 
9. VNITŘNÍ PŘEDPISY FAKULT 

 Vnitřní předpisy Fakulty podnikatelské 

Návrhy nového znění Statutu FP a Volebního a jednacího řádu AS FP s vyznačenými změnami předlože-
né Akademickým senátem FP byly rozeslány všem členům AS VUT E-mailem dne 6. 11. 2007. Na zá-
kladě žádosti LK AS VUT se k těmto předpisům vyjádřil Správní odbor Rektorátu. Členové LK projedna-
li předložené předpisy na svém zasedání dne 27. 11. 2007, připomínky členů LK byly do předpisů zapra-
covány v revizním režimu a barevně vyznačeny, následně byly oba dokumenty spolu s připomínkami 
Správního odboru Re zaslány předsedkyni AS FP Mgr. Musilové – E-mailem dne 28. 11. 2007.  

Statut FP a VJŘ AS FP se změnami navrženými členy LK AS VUT, spolu se stanoviskem Správního 
odboru Re a vyjádřením předsedkyně AS FP Mgr. Musilové byly rozeslány všem členům AS VUT E-
mailem dne 6. 12. 2007.  Dle sdělení Mgr. Musilové Akademický senát FP akceptoval připomínky členů 
LK i Správního odboru Re, s výjimkou změny týkající se poslední věty čl. 2 odst. 2 VJŘ AS FP ve znění 
„Pokud se některý z členů AS FP zasedání vícekrát bez omluvy nezúčastňuje, může předseda příslušné 
komory navrhnout jeho vyloučení.“ Členové LK doporučili poslední slovo „vyloučení“ nahradit slovem 
„odstoupení“. Mgr. Musilová s touto úpravou nesouhlasila a doporučila ponechat původní navrhovaný 
text. Doc. Dalík se bezprostředně před zasedáním telefonicky dohodl s předsedkyní AS FP Mgr. Musilo-
vou na vypuštění celé výše citované věty.    
AS VUT následně hlasoval o schválení předložených vnitřních předpisů FP. 
 

 Statut FP 

Návrh usnesení: 
AS VUT schvaluje Statut FP se zapracovanými připomínkami členů LK AS VUT a Správního odboru 
Re, ve znění předloženém členům AS VUT dne 6. 12. 2007.  
Hlasování: pro – 14 hlasů;  proti – 0 hlasů;  zdržel se hlasování  - 0 hlasů.  
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 Volební a jednací řád AS FP 

Návrh usnesení: 
AS VUT schvaluje Volební a jednací řád AS FP se zapracovanými připomínkami členů LK a Správního 
odboru Re, předložený členům AS VUT dne 6. 12. 2007 a s odstraněnou poslední větou v čl. 2 odst. 2. 
Hlasování:  pro – 14 hlasů; proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

 Volební a jednací řád AS FAST 

Návrh nového znění VJŘ AS FAST byl předložen členům AS VUT v dubnu 2007. Tento návrh projed-
nala legislativní komise AS VUT na svých zasedáních konaných ve dnech 17. 4. 2007, 9. 5. 2007 (za 
přítomnosti předsedy AS FAST Ing. Krejčího) a 22. 5. 2007 s doporučením, aby připomínky LK AS 
VUT byly projednány Akademickým senátem FAST. Na žádost LK se k předloženému vnitřnímu před-
pisu vyjádřila Mgr. Pavlíková ze Správního odbor Rektorátu. Na základě upřesnění platné verze návrhu 
s předsedou AS FAST Ing. Krejčím a po zapracování posledních drobných formálních připomínek 
Správního odboru Re a členů LK bylo konečné znění návrhu VJŘ AS FAST rozesláno všem členům AS 
VUT E-mailem dne 6. 12. 2007. Předseda AS VUT ocenil velký podíl paní Cardové na přípravě koneč-
ného znění VJŘ AS FAST.   

AS VUT přistoupil ihned k hlasování o schválení předloženého návrhu.  

Návrh usnesení: 
AS VUT schvaluje Volební a jednací řád AS FAST ve znění, předloženém členům AS VUT dne 6. 12. 
2007. 
Hlasování: pro – 14 hlasů;  proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
UAS 8. 
AS VUT schvaluje Statut FP se zapracovanými připomínkami členů LK AS VUT a Správního odboru 
Re,  ve znění předloženém členům AS VUT dne 6. 12. 2007.  
  
UAS 9. 
AS VUT schvaluje Volební a jednací řád AS FP se zapracovanými připomínkami členů LK a Správního 
odboru Re, předložený členům AS VUT dne 6. 12. 2007 a s odstraněnou poslední větou v čl. 2 odst. 2. 
 
UAS 10. 
AS VUT schvaluje Volební a jednací řád AS FAST ve znění, předloženém členům AS VUT dne 6. 12. 
2007. 
 

10. LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI 

 Termíny voleb do AS VUT a termíny zasedání AS VUT na jaře 2008 včetně výjezdního zasedání 
 
Na základě pověření zasedáním AS VUT č. 10/2007 připravila LK AS VUT tyto návrhy termínů: 
 

 výjezdní zasedání AS VUT        -  19. – 21. 6. 2008 

 vyhlášení voleb do AS VUT     -   březen 2008 

 termín voleb do AS VUT -   6. 10. – 8. 10. 2008 

 ustavující zasedání AS VUT -  21. 10. 2008 

Sekretariát rektora naplánoval tyto termíny zasedání AS VUT: 15.1., 12.2., 11.3., 8.4., 6.5. a 3.6.2008. 

Návrh usnesení:  
AS VUT schvaluje předložené termíny pro vyhlášení voleb do AS VUT, pro volby do AS VUT a pro 
ustavující zasedání AS VUT. 
Hlasování: pro – 14 hlasů;  proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 Zápisy z komisí AS VUT 

 11



 
Na základě projednání v LK, PK a EK AS VUT předložila LK tento návrh: 

Návrh usnesení: 
AS VUT žádá pracovní komise, aby se svými návrhy na usnesení Akademického senátu VUT seznámily 
všechny členy AS VUT nejpozději do 12:00 hodin v pátek, předcházející zasedání AS VUT. 
S projednávanými tématy, k nimž se komise o svém návrhu na usnesení rozhodne v pozdějším termínu, 
žádá AS VUT, aby byl seznámen ve formě alternativ nebo stručným vysvětlením problematiky. 
Hlasování: pro – 11 hlasů;  proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 3 hlasy. 
 
 Volby do AS fakult VUT 

Předseda AS VUT informoval členy AS o svém rozhovoru s JUDr. Koťátkovou z Legislativního a práv-
ního odboru  MŠMT. Na dotaz, zda ze zákona vyplývá nutnost, že otázka oddělených voleb do AS fakult 
na jedné VŠ má být řešena jednotně odpověděla, že tato povinnost ze zákona nevyplývá. Uvedla ale, že 
AS VŠ má účinný nástroj, jak této jednoty dosáhnout. Na zasedání Pracovní komise RVŠ - „Předsedové 
AS“ dne 22. 11. 2007  se k otázce neschválení vnitřního předpisu fakulty akademickým senátem VŠ 
z důvodu jiného, než nesouladu se zákonem nebo s vnitřními předpisy VŠ a k případu, že AS fakulty 
s tímto neschválením vysloví nesouhlas, vyjádřili právníci z UK a MU. Právník z UK sdělil, že dle jeho 
názoru AS VŠ nemá právo požadovat více, než soulad se zákony a s vnitřními předpisy VŠ. Předseda AS 
MU JUDr. Křepelka s ním nesouhlasil a uvedl, že AS VŠ má právo klást i další požadavky, neboť jinak 
by schválení vnitřních předpisů VŠ i  fakult patřilo pouze do kompetence právníků. On se však ve své 
činnosti snaží, aby AS MU na fakulty nekladl požadavky, přesahující soulad se zákony a vnitřními před-
pisy.  
Zastupující předsedkyně LK AS VUT doc. Gescheidtová předložila tento návrh: 

Návrh usnesení: 
AS VUT schvaluje návrh LK přijmout doc. Dalíka za člena LK. 
Hlasování: pro – 14 hlasů;  proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 Novelizace Statutu VUT 

Kvestor Kotek v zastoupení rektora informoval o přípravě novely Statutu VUT. Úpravy a změny souvisí 
zejména se vznikem ÚSI jako vysokoškolského ústavu  (čl. 34 – doplnění). Z tohoto pohledu by měli být 
zástupci ÚSI členy AS VUT. Další úpravy statutu se týkají čl. 5 a čl. 28. Kvestor rovněž předložil 
k projednání a vyjádření AS VUT soubor vnitřních norem, směrnic a metodických pokynů z let 2006 a 
2007, k nimž se v souladu s bodem 5 čl. 6 Statutu VUT bude AS VUT postupně vyjadřovat. 

UAS 11. 
AS VUT schvaluje předložené termíny pro vyhlášení voleb do AS VUT, pro volby do AS VUT a pro 
ustavující zasedání AS VUT. 

UAS 12. 
AS VUT žádá pracovní komise, aby se svými návrhy na usnesení Akademického senátu VUT seznámily 
všechny členy AS VUT nejpozději do 12:00 hodin v pátek, předcházející zasedání AS VUT. 
S projednávanými tématy, k nimž se komise o svém návrhu na usnesení rozhodne v pozdějším termínu, 
žádá AS VUT, aby byl seznámen ve formě alternativ nebo stručným vysvětlením problematiky. 

UAS 13. 
AS VUT schvaluje návrh LK přijmout doc. Dalíka za člena LK. 
 
11. EKONOMICKÉ  ZÁLEŽITOSTI 

 Pravidla rozpočtu VUT v Brně pro rok 20008 

Kvestor Kotek předložil AS VUT dokument Pravidla rozdělení příspěvků a dotace na rok 2008 – neinves-
tiční a investiční prostředky, ke kterému podal podrobný komentář a doplňující informace. Tento materiál 
bude po zasedání AS VUT rozeslán všem členům akademického senátu 

Protože řada bodů problematiky ekonomické komise byla projednána v samostatných předcházejících 
bodech v rámci vystoupení hostů, byla poskytnuta pouze stručná informace k plánovanému jednání EK 
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AS VUT ke kvestorem předloženým pravidlům rozpočtu VUT v lednu 2008 (setkání s tajemníky fakult 
na návrh tajemnice FCH Mgr. S.  Hermanové). 
 
 Využití finančních prostředků z Rezervního fondu 

Na jednání EK AS VUT dne 4. 12. 2007 navrhli členové komise převést tyto prostředky do následujícího 
roku a tím navýšit a posílit prostředky Rezervního fondu pro rok 2008. AS VUT hlasoval o přijetí usne-
sení EK AS VUT, aby byl zůstatek Rezervního fondu k 31. 2. 2007 převeden do následujícího roku 2008. 

Návrh usnesení: 
AS VUT žádá vedení VUT, aby byl zůstatek Rezervního fondu k 31. 12. 2007 převeden do následujícího 
roku tak, aby mohl být využit k posílení Rezervního fondu v roce 2008.   
Hlasování: pro – 14 hlasů;  proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 0 hlasů, 

UAS 14. 
AS VUT  žádá vedení VUT, aby byl zůstatek Rezervního fondu k 31. 12. 2007 převeden do následujícího 
roku tak, aby mohl být využit k posílení Rezervního fondu v roce 2008.  
 
12. PEDAGOGICKÉ ZÁLEŽITOSTI 
 
 Mezifakultní výuka 

Dr. Krupková navázala na jednání pedagogické komise AS VUT ze dne 27. 11. 2007, kde byla tato pro-
blematika podrobně diskutována. Členové PK AS VUT jednomyslně podpořili stanovisko, aby byl  návrh 
řešení mezifakultní výuky předložen  k vyjádření členům AS VUT. Předsedkyně PK AS VUT uvedla 
hlavní přínos realizace návrhu, kterým je rozšíření možností mezifakultní výuky, které je žádoucí, protože 
si student bude moci vytvořit vlastní zaměření svého profilu, bude posílena kompaktnost VUT a jedná se 
o výrazný marketingový krok. V následné diskusi vystoupili rektor Rais, doc. Dalík, RNDr. Popela, Ing. 
arch. Mohelník a Ing. Roupec. V závěru diskuse bylo hlasováno o přijetí usnesení AS VUT. 

Návrh usnesení: 
AS VUT navrhuje vedení VUT zvážit vydání směrnice ukládající fakultám vyhradit v Mgr. studijních 
programech jistý počet kreditů ve volitelných předmětech, které by studenti mohli získat i v předmětech 
poskytovaných jinými fakultami. 
Hlasování: pro – 13  hlasů; proti – 1 hlas; zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 Anketa hodnocení studijních výsledků 

Anketní dotazník „Průzkum forem ověřování a hodnocení studijních výsledků na fakultách VUT“  byl 
uzavřen; své stanovisko zaslali i proděkani FAST a FA. Materiál včetně komentáře bude zaslán vedení 
VUT a prorektorovi pro studijní záležitosti. Dr. Krupková podala doplňující informaci k problematice 
opravných termínů a schůzce s proděkany fakult  a studijním prorektorem. Nové jednání o této části Stu-
dijního a zkušebního řádu VUT bude zahájeno, až bude Studentská komora AS VUT schopná usnášení. 
 
 Stanovení pedagogické zátěže 

PK AS VUT na minulém zasedání doporučila, aby všichni členové AS sledovali a získali informace, jak 
se stanovuje pedagogická zátěž akademických pracovníků na jiných VŠ v ČR i v zahraničí na fakultách 
příbuzného zaměření. Dr. Krupková navrhla toto upřesnění požadavku: 

 Které aktivity jsou považovány za pedagogickou zátěž a jaká poměrná váha je jim přikládána. 
Každá aktivita by měla být kvantifikována pomocí jednotky, která přibližně odpovídá jedné ho-
dině celkového skutečného času, kterou pracovník této aktivitě věnuje (např. hodina cvičení – 2, 
hodina přednášky – 3, písemná zkouška jednoho studenta – 0,3....)   

 Termín, do kterého se mají informace předat předsedkyni PK AS VUT byl stanoven do  28. února 
2008.  

UAS 15. 
AS VUT navrhuje vedení VUT zvážit vydání směrnice ukládající fakultám vyhradit v Mgr. studijních 
programech jistý počet kreditů ve volitelných předmětech, které by studenti mohli získat i v předmětech 
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poskytovaných jinými fakultami. 
 
13. RŮZNÉ 

 Prof. Vávrová uvedla, že student doktorského studijního programu Chemie a technologie ochrany 
životního prostředí Ing. Radim Lána získal na evropské konferenci o životním prostředí „8th European 
Meeting on Environmental  Chemistry (EMEC8)“ konané ve Skotském Invernessu, kterou organizo-
vala European Association of Chemistry and the Environment, první místo za prezentaci posteru. 

 Doc. Dalík navrhl přijmout usnesení, aby členové AS VUT nabízeli akademickým senátům svých 
fakult návštěvu kvestora VUT na jejich zasedáních za účelem zlepšení informovanosti AO. 

 
 Návrh usnesení: 
AS VUT žádá všechny své členy, aby akademickým senátům svých fakult nabídli návštěvu kvestora na 
jejich zasedání za účelem zlepšení informovanosti fakult o VUT. 
Hlasování: pro – 13  hlasů; proti – 0  hlasů; zdržel se hlasování – 0 hlasů 
 
 Doc. Lhotáková poděkovala doc. Gascheidtové, která po dobu její nepřítomnosti vykonávala funkci 

předsedkyně Legislativní komise AS VUT.  

 Doc. Dalík popřál členům AS VUT pěkné prožití Svátků vánočních a vše nejlepší do nového roku.  
 
UAS 16. 
AS VUT žádá všechny své členy, aby akademickým senátům svých fakult nabídli návštěvu kvestora na 
jejich zasedání za účelem zlepšení informovanosti fakult o VUT. 
 

Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 15. 1. 2008 od 9:00 hodin 
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1 

 
V Brně dne 21. 12. 2007 
 
Zapsala:  
Ing. Věra Tošovská a Jarmila Cardová              
                            
 
 
                     
    Petr Donth, v. r.                                                                           Doc. RNDr. Josef Dalík, CSc., v. r.   
předseda SK AS VUT                                                                                          předseda AS VUT 
 
 
PŘÍLOHY: 

1. Tiskový článek z Královopolských listů  
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